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Tisztelt Közgyűlés! 

 

Először is szeretnék beszámolni az elmúlt év szervezeti életében történt változásokról. 

Taglétszámunk 2013-ban 1347 fő volt, 2014-ben 1504 fő volt, 2015-ben 1376 fő volt. A Duna egész 

évi rendkívül alacsony vízállása nem kedvezett, és nem tette vonzóvá a dunai horgászatot. Sokan 

elpártoltak a bértavakra. A létszámcsökkenés a bevételek csökkenését is jelenti, ami 2015 évben, az 

átlagosnál több kiadások miatt némi nehézséget is jelentett. 

Egyesületünk könyvelője Kovácsné Kemény Gyöngyi bejelentette távozását, 2015. december 31-

én munkaviszonyát megszüntettük. Indoklásában elmondta, hogy lakóhelyéhez közelebb kapott 

állást. Horgászegyesületünk könyvelői állását 2016. január 01-től Butty Andrea okleveles adószakértő 

látja el. Az átadás-átvétel a szabályoknak megfelelően rendben megtörtént.  

Nem sikerült zökkenőmentesen a tanyagondnoki állás betöltése. Az a hölgy, akit elsőre 

kiválasztottunk és bérben, feladatban már meg is állapodtunk, az utolsó utáni pillanatban 

visszalépett. 

Sajnos tevékeny része volt ebben több tanyahasználónak, akik rémtörténetekkel ijesztgették a 

kismamát: 

• - Tudja-e, hány gyerek fulladt meg már itt a tanyán? 

• - Éjszaka hányszor kell felkelni? 

• - Úgy minősítették, hogy maga különben sem alkalmas erre a feladatra stb. 

 

Az ezt követő kényszerű és gyors személy kiválasztás sajnos nem volt szerencsés. Az új 

gondnoktól egy hónap után megváltunk. Ezt követően újra meghirdettük az állást, s választottuk ki 

Nagy Lajosné Erikát. Úgy látjuk, hogy a kezdeti nehézségek, és tájékozódás után feladatát 

megfelelően látja el. Alkalmazása csak nagyon kevés plusz anyagi kiadást jelentett, mert a Munkaerő 

Közvetítő Iroda 50 % támogatást biztosít a foglalkoztatásához. 

Az elmúlt évben Szirmai György elnökségi tagunk munkahelyi elfoglaltságra hivatkozva kérte 

felmentését. Helyére kooptáltuk Barsi Dénest, aki egyébként társadalmi halőrünk. Ezzel is erősítve a 

partról jövő információkat, kéréseket. 

Hosszas előkészítés után 2013-ban a Dunamenti Horgászegyesületek (Adony, Kulcs, Rácalmás, 

Dunaújváros) megalakítottuk a KÖDHESZ-t. Abban a reményben, hogy így eredményesen 

pályázhatunk a 2015-ben lejáró Nagydunai V. szakasz halászati jogára. Törekvésünk kudarcba fulladt, 

hiszen a MOHOSZ előhúzott egy olyan szabályt, ami egyáltalán nem volt köztudott, és nem volt 

megismerhető. Nevezetesen csak azok a HE-ek alapíthatnak szövetséget, akik legalább 10 

egyesülettel, és 5000 taggal rendelkeznek. Mi ennek a kritériumnak nem feleltünk meg, s ezért ezt a 

szövetséget meg is szüntettük. Ezt követően csatlakoztunk a Velence-tavi Horgászegyesületek 

Szövetségéhez, akik a nevüket megváltoztatva, illetve kibővítve már a Velence-tavi és Dunamenti 

Horgászegyesületek Szövetsége névvel reménykedtünk a sikeres pályázatban. 
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Az elmúlt esztendőt nagy várakozás előzte meg, hiszen az állami vízhasznosítók 15 éves 

bérleménye 2015.12.31-én lejárt. Évek óta jogos igény volt, hogy az élővizeken szűnjön meg a 

profitorientált kereskedelmi halászat, és a vizek halgazdálkodását kapják meg a horgászok. Nos, ez 

szerencsére az idei évben megtörtént, ugyan nem pályázat, hanem kijelölés útján, amit 2015 év 

őszén hozott Kormányrendelet tett lehetővé. Az állam az élő vizeket a MOHOSZ-nak adta 

haszonbérletbe, és ő adta tovább kijelöléssel, alhaszonbérletbe a szövetségeknek, 

horgászegyesületeknek. 

Minket ez úgy érintett, hogy a Duna V. szakaszát 66 km-es hosszban a HOFESZ és a Velence-tavi 

és Dunamenti Szövetség társhaszonbérbe kapta. Szerettük volna a szóban forgó vízterületet 

önállóan kezelni, de a körülmények ezt nem tették lehetővé. Itt említem meg, hogy a szövetségünk 

elnöke Siklósi Béla mindezt kudarcként élte meg, s még a döntés napján lemondott elnöki posztjáról. 

A Szövetség tisztújító közgyűlése Pákozdon március 19-én lesz, ahol új elnököt választunk. A két 

szövetség első egyeztető tárgyalásán megalapítottuk a Duna-menti Bizottságot, mely felügyeli, 

irányítja a Duna halgazdálkodását, halőrzését. Ez utóbbi feladatra két fő halászati őrt delegáltunk a 

bizottságba. Első intézkedéseink voltak: 

• az éves felnőtt jegyek árát 16.510,-Ft-ról 15.000,-Ft-ra csökkentettük, 

• a napijegyek eddigi 3.175,-Ft-ról 1.800,-Ft-ra csökkentettük, s egyben bevezettük a 24 órára 

érvényes jegyet,  

• a 70 év feletti kedvezményeket 65 évre vittük le, a 11.430,-Ft-os jegyár 11.000,-Ft-ra 

csökkent,  

• az ifjúsági éves 8.890,-Ft-ról 7.000,-Ft-ra változott 

• a gyermekjegyek árát 200,-Ft-ban határoztuk meg. 

• megállapodtunk, hogy az eddigi vízkezelő haltelepítését az idei évben 10 %-kal növeljük, 

majd 2020-ig minden évben ezt minimum 5-5 %-kal emeljük. 

A Kikötői Öböl és Felső Öböl halgazdálkodási jogát egyesületünk 2030. december 31-ig 

megkapta, illetve – a Felső öböl jogi rendezése folyamatban van. 

A halasítás az elmúlt időszakban: 

• 2014-ben összesen 52 q 34 kg, 

• 2015-ben összesen 53 q 75 kg ponty lett a két öbölbe telepítve. 

 

Itt jegyezzük meg, hogy a Duna rendkívül alacsony vízállásai miatt csak a tavaszi hónapokban 

tudtunk a kikötői öbölbe telepíteni, és értelemszerűen több halat voltunk kénytelenek a Felső Öbölbe 

tenni. Továbbá a területi jegyek árát nem emeltük, ennek ellenére látható, hogy a telepített halak 

mennyisége növekedett. 
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Tisztelt Közgyűlés! 

 

Hagyományosan évente áprilisban kerül sor a horgászok országos környezetvédelmi napjára. Az 

elmúlt évben már sikeresebb volt az akciónk a korábbinál, de most is volt kellően el nem ítélhető 

viselkedés egyes horgásztársaink részéről. Az akciókban számos horgász mellett városi és vidéki 

hivatásos és önkéntes tűzoltó, szimpatizánsok is részt vettek. Arcpirító volt, hogy mindeközben egy-

két horgásztársunk a horgásztanyán bográcsos bulit tartott, esetenként szemtelen, pejoratív 

megjegyzéseket tettek az önkéntesekre. Van egy vidéki tanyahasználó, aki szinte minden nap lejár 

horgászni a tanyára. A jelzett napon is ezt tette, mondván, hogy ő nem azért jön be vidékről, hogy 

társadalmi munkát végezzen. Nem képzeljük, hogy ő tagdíjat fizet, és még dolgozzon is? Na, erre 

varrjál gombot – mondaná Bozsó horgásztársunk. De sajnos volt olyan vélemény is, hogy azért 

fizetem a tagdíjat, hogy a gondnok összeszedje a szemetet és „azt csinálja, amit én mondok”. 

Javaslom, elolvasni a tanyarendet, értelmezni és annak szellemében használni a létesítményeket. 

Dunai horgászatom során ismerkedtem meg egy Dunavecsei horgásszal, aki elmondta, minden 

horgászata alkalmával, utánfutóval viszi a csónakját vízre, teszi ezt azért, mert a gyakori vízszint 

változás miatt korábban a hajóját csak az iszapból tudta kivonszolni. Elgondolkodtató, milyen 

szerencsénk és lehetőségünk van nekünk, hogy évi 30.000,-Ft csónaktárolási díj mellett, viszonylag 

kulturált körülmények között tárolhatjuk hajónkat. 

Ha már itt tartunk, az elmúlt évben némi átszervezés után a kis stégen a kiköthető hajók számát 

12 hellyel növeltük. Ennek az úszóműnek megtörtént a parti szemléje és javításokkal 

engedélyeztetésekkel együtt 350.000,-Ft-ba került. 

A gondnokváltás a gondnoki lakás felújításával is járt. A penészes hő hidas falak borzasztó 

műszaki állapotokat takartak. Az épület falazótéglából épült, a vízgépészet elkorrodált, a falazat és 

burkolat omladozott, a nyílászárók elkorhadtak. A lakást sürgősen és azonnal lakható állapotba 

kellett hozni. 

Tájékoztatom önöket, hogy egyesületünk Ellenőrző Bizottsága a pénzügyi számviteli fegyelmet 

negyedévente vizsgálta és tárgyalta, s azt minden alkalommal rendben találta. Külön fókuszáltak a 

gondnoki lakás felújítására, ami nagyobb összegű beruházás volt. 

Szeretnék külön köszönetet mondani minden támogatónknak, legyen az egyszeri célzott 

támogatás, vagy az adó 1 %-a, ami mind-mind nagyon fontos a normális és színvonalasabb 

működésünkhöz. 

Apparátusunk nem feledkezett meg az országos pályázati lehetőségekről sem. Legjobb 

helyezésünk a 248., de voltunk 326.-ak is. Úgy, hogy ezekhez a pályázatokhoz vérmes reményeket 

nem fűzünk. Az önkormányzati támogatások részleteiről a beszámolóm későbbi részében fogok 

kitérni. 
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Tisztelt Közgyűlés! 

 

Szeretnénk köszönetet mondani a társadalmi halőröknek, akik az elmúlt évben is jó 

színvonalon, lelkesen végezték munkájukat. Továbbá igen jól működik a regionális 

horgászvizsgáztató központunk. A vizsgabiztosok munkájukat lelkiismeretesen, hozzáértően végzik 

társadalmi munkában. Az elmúlt években az irodai dolgozók munkája is többszörösére növekedett. 

Szerintünk számos állami feladatot is a civil szervezetünkre hárítottak. Köszönjük az iroda 

dolgozóinak lelkes, odaadó munkáját. 

Az élet sokszor kellemetlen feladatokat is tartogat. Hagyományainknak megfelelően kérem, 

hogy emlékezzünk meg az elmúlt ciklusban elhunyt társainkról. Név szerint (külön listán), s egy 

perces felállással adózzunk emléküknek. 

Köszönöm! 

 

Szeretnék pár szót szólni a hagyományos Öböl Kupa Horgászversenyről, melyet tavaly Mészáros 

Kálmán emlékére tartottuk. A versenyt, bár nem túl nagy részvétellel, de hangulatosan, s 

eredményesen zajlott le. A résztvevők egy tál meleg ételt, üdítőt és díjazást kaptak. Köszönet Vachter 

Jánosnak és a szervezőknek. Az idei évi versenyünk névadójára várjuk tagjaink javaslatát. 

 

Tisztelt Közgyűlés! 

 

Az elmúlt időszakban helyzetünk javítása és támogatottságunk növelése érdekében több 

alkalommal próbáltuk felvenni a kapcsolatot a névadó vállalat csoporttal. Ők a legkisebb jelét sem 

adták az együttműködésnek. Ezért elhatároztuk, hogy a nevünk megváltoztatásával is orientálódunk 

a városhoz, így lett az új nevünk Dunaújvárosi Sporthorgász Egyesület. Az együttműködésnek 

hamarosan meg is lett az eredménye, hiszen 2015-ben a város 2,2 millió forintot szavazott meg 

egyesületünknek halasításra. 

Így a gondnoki lakás elodázhatatlan felújítására költött pénz helyére át tudtuk ezt csoportosítani, 

s egyensúlyba tudtuk hozni a költségvetésünket. Hálásan köszönjük a város önkormányzatának 

nagyvonalú segítségét, mert nemcsak ebben segített minket, hanem az augusztusi rendkívüli 

csapadék Alsófoki patak által okozott kárt. (Nevezetesen a Maláta-gyár felőli szakasz iszap-

behordását.) 2.000.000,-Ft összegben helyreállíttatta. Ez az együttműködésünk első évében nagyon 

biztató. 
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Pár szóban szeretném vázolni a jövő feladatait. A várossal közösen elkészítettünk egy pályázati 

koncepciót, az első Regionális Horgász és Víziturisztikai Központ létrehozásához. Ennek jelentős 

részét a horgásztanya fejlesztésében jelöltük meg. Elképzeléseink szerint: 

 

- a jelenlegi épület helyén, egy lábakon álló, komplex épületcsoportot képzelünk el, 

étteremmel, közösségi helyiségekkel, itt beépítve 3 db, egyenként 3000 literes akváriummal, 

mellyel bemutatva a Duna élővilágát. Vizesblokkal, horgászirodával, horgászbolttal, halőri 

irodával, gondnoki lakással, szekrénytároló épülettel. Terveink szerint az épület alatti részen 

parkolók és csónaktárolók lennének kialakítva.  

- a koncepció tartalmazza a tanya előtti rész rehabilitációját, iszapkotrását. Szeretnénk a 

meglévő stégeket korszerűsíteni, gyűrűs támoszlopokkal stabilizálni, valamint új stéget 

építeni. A szolgáltatás színvonalát emelve, mobil üzemanyag állomás kiépítését tervezzük. 

- javasoltuk a városvezetésnek, hogy a város alatt keletkező rétegvizet vezessük be a Felső 

öbölbe, s az így keletkezett többletvíz az alsó zsilipen keresztül áramlást biztosít a Kikötői 

öbölnek is. Információink szerint ez még az idei évben megvalósulhat. Ugyanakkor a Felső 

öböl horgász attrakciója lehetne, ha több fajta nemes halat telepítenénk. 

- elkészültek a tervek a Felsőfoki- és Alsófoki patakok iszapfogóinak megépítésére is. 

- a másik nagy tervezett közös rendezvényünk az önkormányzattal a Szalki szigeti Horgász-, 

Halászléfőző – Halfőzőverseny 2016. június 25-én, amit hagyományteremtő rendezvénynek 

tekintünk. Erre mindenkit szeretettel meghívunk és hisszük, hogy ez nem csak a horgászok 

ünnepe lesz, hanem a városlakók és környéken élők is megkedvelik ezt a rendezvényt. A 

napokban elkészülő részletes program kulturális- és gyermekprogramokat is tartalmaz. 

Minderről a honlapunkon és a médián keresztül tájékozódhatnak. Mindenki szeretettel 

várunk és kérjük, hogy érezze mindenki sajátjának ezt a napot, hiszen rólunk és a 

horgászsport népszerűsítéséről szól ez a nap. 

Beszámolónkat e szép tervekkel zárjuk, s kérem, hogy építőjellegű javaslataikkal, gondolataikkal 

járuljanak hozzá a színvonalas és eredményes közgyűlés sikeréhez. 

 

Dunaújváros, 2016. március 10. 

 

Somfai Rezső 

elnök 


